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RSS.0002.75.2023 

Protokół Nr LXXV/23 
z 75. sesji Rady Miejskiej w Sobótce w dniu 28 grudnia 2023 roku 

        

               Na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2023 r. poz. 40 z późn.zm.) 75. sesję Rady Miejskiej w Sobótce 
otworzyła Przewodnicząca Rady Hanna Piwowarska. 
W sesji na 15 radnych uczestniczyło 13-u. Radni nieobecni: Rafał Kotwica i Paweł 
Ladra. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
- Burmistrz MiG – Mirosław Jarosz, 
- Skarbnik MiG – Magdalena Sączawa, 
- Sekretarz MiG – Violetta Gaworczyk 
oraz kierownicy referatów UMiG i zaproszeni goście. 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska powitała wszystkie zebrane 
na sesji osoby. Następnie przedstawiła porządek obrad 75. sesji Rady Miejskiej  
w Sobótce, który przedstawiał się następująco:  
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Zatwierdzenie protokołu z sesji w dniu 29 listopada 2023 r. 

3. Zatwierdzenie protokołu z sesji w dniu 13 grudnia 2023 r. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza MiG Sobótka w okresie od 13 

listopada do 15 grudnia 2023 r. 

5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy Sobótka na 2023 r.  

6. Uchwała w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Sobótka na lata 2024-2035. 

7. Uchwała w sprawie budżetu Miasta i Gminy Sobótka na 2024 rok.  

8. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady. 

9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Sobótka.  

10. Uchwała w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych  

z mieszkańcami Gminy Sobótka w sprawie projektu „Programu Ochrony 

Środowiska dla MiG Sobótka na lata 2024-2027 z perspektywą do 2030 

roku”. 

11. Uchwała w sprawie ustalenia zasad wypłaty diet dla przewodniczących 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy.  

12. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza MiG Sobótka. 

13. Wolne wnioski i informacje. 
 

Ad. 2 

Uwag do protokołu z sesji nie wniesiono i Rada w głosowaniu (12 głosów „za”, 
„przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3) zatwierdziła protokół z sesji  
z dnia 29 listopada 2023 r.  
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Ad. 3 
Uwag do protokołu z sesji nie wniesiono i Rada w głosowaniu (12 głosów „za”, 
„przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3) zatwierdziła protokół z sesji  
z dnia 13 grudnia 2023 r.  
 

Ad. 4 
Brak pytań. 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska poinformowała, że na prośbę 
Pani Skarbnik zarządza krótką przerwę w obradach, że względu na nagłą 
okoliczność, która musi zostać omówiona przed przedstawieniem kolejnych 
punktów. 
 

Po przerwie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska poinformowała, że problem, 
który się pojawił będzie rozwiązywany w styczniu i dopiero po przepracowaniu 
wejdzie na sesję.  
 

Ad.5 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie zmiany budżetu Gminy Sobótka na 2023 rok wraz z uzasadnieniem do 
uchwały.  
Radna Edyta Hajdamowicz poinformowała, że Komisja Budżetowo-Gospodarcza  
i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Radna Danuta Szczęch-Drozd poinformowała, że Komisja Spraw Obywatelskich 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały, jeżeli chodzi o zadania 
będące w gestii komisji. 
Radna Irena Gajewska poinformowała, że Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury  
i Sportu pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada Uchwałę  
Nr LXXV/593/23 podjęła. 
Głosów „za” 13, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2 
 

Burmistrz MiG Mirosław Jarosz powiedział, że za chwilę zostaną przedstawione 2 
najważniejsze dokumenty, które w dalszym ciągu pozwalają na rozwój naszej 
gminy. Zwracając się do Radnych poprosił o przyjęcie tych dwóch dokumentów. 
Zaznaczył, że są to dokumenty bezpieczne dla naszej gminy, które pozwolą nam 
się nadal rozwijać.    
 

Ad. 6 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG przedstawiła treść opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie WPF, opinii  
o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok oraz opinii  
o możliwości sfinansowania deficytu Gminy Sobótka. Następnie odczytała treść 
Zarządzenie Nr 249.2023 Burmistrza MiG Sobótka z dnia 27 grudnia 2023 r.  
w sprawie autopoprawki do projektu wieloletniej prognozy finansowej gminy 
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Sobótka na lata 2024-2036 oraz projektu budżetu gminy Sobótka na 2024 rok.  
 

Ze względu na brak pytań zarządzono głosowane nad przyjęciem zmian 
zgłoszonych w ramach autopoprawki 
Głosów „za” 10, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 3, „nieobecnych” 2 
 

Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG odczytała treść projektu uchwały  
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobótka na lata 
2024-2036 z uwzględnieniem zmian wprowadzonych w ramach autopoprawki. 
Radna Edyta Hajdamowicz poinformowała, że Komisja Budżetowo-Gospodarcza  
i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada Uchwałę  
Nr LXXV/594/23 podjęła. 
Głosów „za” 10, „przeciw” 1, „wstrzymało się” 2, „nieobecnych” 2 
 

Ad. 7 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
budżetu MiG Sobótka na 2024 rok uwzględniający zmiany wprowadzone  
w ramach autopoprawki. 
Radna Edyta Hajdamowicz poinformowała, że Komisja Budżetowo-Gospodarcza  
i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Radna Danuta Szczęch-Drozd poinformowała, że Komisja Spraw Obywatelskich 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały z zastrzeżeniem, aby  
w 2024 r. zabezpieczono środki finansowe na wykonanie remontu dachu przy  
ul. T.Kościuszki 33 w Sobótce. 
Radna Irena Gajewska poinformowała, że Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury  
i Sportu pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Radny Marek Juraszek powiedział, że wydatki na obsługę długu publicznego  
w 2024 roku to kwota 1.258.300 zł. Dodał, że jak zaciągano kolejne kredyty to 
przekazywano im informację, że stopy procentowe są jednocyfrowe i koszt nie 
będzie taki wysoki natomiast gdy patrzy na kwotę planowanych do spłaty 
zobowiązań gminy na rok 2024 tj. kwotę 2.868.000 zł to widać, że koszt obsługi 
tego długu to 40%. Zapytał co wchodzi w skład tego kosztu, że jest on tak wysoki? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG poinformowała, że w związku z wniesioną 
autopoprawką w kolejnym roku mamy do spłaty kwotę 2.356.000 zł. Odnosząc się 
do kwoty obsługi długu powiedziała, że dotyczy on wszystkich naszych kredytów, 
pożyczek oraz obligacji. Przypomniała, że mamy zaciągnięte obligacje na 5 mln. zł, 
transzowaną pożyczkę z NFOŚiGW o wartości ponad 11 mln. zł, kończymy spłacać 
pożyczkę z WFOŚiGW związaną z kanalizacją Księginice Małe – Przemiłów- 
Będkowice, zaciągnęliśmy kredyt na przebudowę drogi Przysiółkowej  
w Mirosławicach, zaciągnęliśmy pożyczkę w WFOŚiGW na termomodernizację 
szkoły w Rogowie (oprócz pożyczki mamy również dotację), zaciągnęliśmy 
pożyczkę w WFOŚiGW na prace związane z robotami dodatkowymi oraz 
waloryzację dotyczącą zadania związanego z uporządkowaniem gospodarki 
wodnej, zaciągnięto kredyt związany z przebudową drogi w Rękowie oraz 
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zakupem wyposażenia, budową łącznika i waloryzacją na Rogowie. Dodała, że 
WFOŚiGW ma najniższe, stałe odsetki w wysokości 2,75 więc jak tylko mogą to 
korzystają wyłącznie z tych pożyczek, chociaż są również takie prace na które nie 
mogą ich uzyskać (wówczas uzyskiwane są one w drodze przetargów). Odnosząc 
się do poziomu odsetek poinformowała, że na chwilę obecną nadal są one 
jednocyfrowe, ale w tej chwili nie jest w stanie powiedzieć jaka ona, jest jeżeli 
chodzi o poszczególne kredyty.  
Radny Marek Juraszek zapytał jaką kwotę zaplanowano w 2024 rok na obsługę 
prawną? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że teraz nie jest w stanie 
udzielić odpowiedzi na to pytanie, ponieważ obsługa prawna mieści się  
w pozostałych usługach, które obejmują kilkanaście pozycji.  
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że wszystkie sprawy dotyczące zaciągania 
kredytów, pożyczek czy emisji obligacji budziły ich spore wątpliwości. Dodał, że 
część radnych uważa, że nie powinniśmy się zadłużać w tak szybkim tempie. 
Zaznaczył, że mamy sprzedaż majątku na poziomie ponad 2 mln. zł, podczas gdy 
spłata zadłużenia i obsługa długu w przyszłym roku to kwota ponad 4 mln. zł. 
Powiedział, że musimy uważać, bo sprzedaż majątku jest ograniczona, ponieważ 
kiedyś ten majątek się skończy. Dodał, że niewątpliwie pozyskanych zostało dużo 
dotacji, bo ostatnie lata sprzyjały temu, aby te środki pojawiły się w samorządach, 
co widać również na przykładzie gmin ościennych. Powiedział, że są rzeczy, które 
chcieliby wykonać inaczej dlatego też mówią o tym głośno. Na zakończenie złożył 
wszystkim życzenia noworoczne.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska zwracając się do Radnego 
Grzegorza Chrzana poprosiła o wskazanie w imieniu których radnych się 
wypowiada? 
Radny Grzegorz Chrzan odpowiedział, że w imieniu kilku radnych.  
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG odnosząc się do długu powiedziała, że 
indywidualny wskaźnik to 6,13, natomiast zdolność to 18,91 czyli około 30%. 
Odnosząc się do kwestii zadłużenia gminy poinformowała, że na koniec 2024 roku 
będzie to kwota 25.734.189 zł, podczas gdy na koniec 2023 roku jest to kwota  
22.674.215,08 zł. Zaznaczyła, że rozłożenie transz spłat naszych poszczególnych 
zobowiązań jest tak poukładane, aby w latach, gdy pojawiają się dotacje 
finansować się też swoimi środkami i od 2025 roku zaczynamy spłacać również 
obligacje. Dodała, że na stronie gminy są informacje, gdzie można zobaczyć jak 
dokładnie przebiega spłata długu i jak wyglądają wydatki na jego obsługę.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że podnoszona jest przede wszystkim 
sprawa zadłużenia, ale należy również zwrócić uwagę na to w jaki sposób gmina 
się rozwija. Zaznaczyła, że w 2024 r. 31 % wydatków przeznaczone jest na 
inwestycje, co jest bardzo dobrym wskaźnikiem. Powiedziała, że budżet ten jest 
budżetem ambitnym i trzeba mieć nadzieję, że inwestycje rzeczywiście będą 
realizowane. Zwróciła uwagę na to jak wiele inwestycji zostało w tej kadencji 
zrealizowanych.  
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że w uzasadnieniu do 
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uchwały jest taki dział „dotacje, środki na inwestycje” gdzie doskonale widać, że 
na 34.344.897,65 zł wydatków ponad 26 mln. zł to środki zewnętrzne, pozyskane. 
Zachęciła do lektury tego punktu.  
Radny Marek Juraszek zapytał, czy toaleta na dworcu PKS jest już uruchomiona? 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska poprosiła o zadanie tego 
pytania w wolnych wnioskach i informacjach, ponieważ temat ten nie dotyczy 
omawianego aktualnie projektu budżetu na 2024 rok.  
Radny Ryszard Saltarski powiedział, że problem nie polega na tym, że wzięliśmy 
te kredyty i wykonano te roboty, tylko problem pojawi się w kolejnych latach. 
Dodał, że mamy wiele zaplanowanych inwestycji, wiele inwestycji jest w realizacji 
i na pewno nie uda się ich zrealizować za te kwoty, które zostały ogłoszone  
w przetargu i będzie nas czekało dobieranie kolejnych kredytów. Powiedział, że 
obawia się, że możemy jako gmina tego nie udźwignąć.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska powiedziała, że dla niej jest 
to stabilny projekt budżetu, a inwestycje w zdecydowanej większości oparte są na 
pozyskanych dotacjach. Dodała, że potrzebujemy bardzo dużo środków 
finansowych, aby nasza gmina się rozwijała i dzięki pozyskanym środkom  
i pożyczkom na preferencyjnych warunkach jest to możliwe. Zaznaczyła, że 
wskazany przez Panią Skarbnik obecny wskaźnik zadłużenia również jest jej 
zdaniem na bezpiecznym poziomie.  
Radny Waldemar Karczewski powiedział, że widać to, że nasza gmina się rozwija. 
Dodał, że wzrost cen i waloryzacje na pewno przyczyniły się do wzrostu kosztów 
inwestycji. Powiedział, że w przyszłym roku mieszkańcy będą mogli się 
wypowiedzieć jak oceniają działania organów gminy i czy chcą, aby taka polityka 
była kontynuowana czy jednak chcą wstrzymania inwestycji i zwiększenia kwot na 
spłaty kredytów oraz powrotu do takiej stagnacji, jaka miała miejsce wcześniej. 
Odnosząc się do kwestii wzrostu cen usług, robocizny czy materiału, jeżeli chodzi  
o przyszłe inwestycje powiedział, że jest to obecnie wróżenie z fusów.   
 

Dalszych uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada Uchwałę  
Nr LXXV/595/23 podjęła. 
Głosów „za” 10, „przeciw” 1, „wstrzymało się” 2, „nieobecnych” 2 
 

Burmistrz MiG Mirosław Jarosz zwracając się do Radnego Chrzana powiedział, że 
jeżeli uważa, że ironizował to bardzo go za to przeprasza, bo nie taka była jego 
intencja. Złożył podziękowania dla radnych na których pomoc zawsze może liczyć. 
Przypomniał, że w 2018 roku mówili, że dołożą wszelkich starań, aby nasza gmina 
się rozwijała i aby wreszcie zaczęła żyć. Powiedział, że tak jak zostało powiedziane 
pozyskano ogromną ilość środków zewnętrznych, ale chciałby zaznaczyć, że nie 
był to proces łatwy i trzeba było o te środki naprawdę mocno zabiegać. Złożył 
podziękowania dla pracowników urzędu, ponieważ bez zwiększania zatrudnienia 
realizowany jest praktycznie dwukrotnie wyższy budżet niż było to pierwotnie. 
Powiedział, że zdaje sobie sprawę z tego, że w okresie przed wyborami będzie 
podnoszona kwestia zadłużenia. Dodał, że nikt nie jest w stanie przewidzieć tego 
co będzie za 5 czy 7 lat. Powiedział, że skoro radni są przeciwni zadłużaniu to prosi 
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o konkretne wskazanie z których inwestycji ich zdaniem gmina powinna 
zrezygnować. Zwracając się do Radnego Ryszarda Saltarskiego zapytał  czy 
pamięta jak wyglądała Sobótka Zachodnia w 2018 roku? Dodał, że na ul. 
Zmorskiego, M.C.Skłodowskiej czy Chwałkowską również zaciągano zobowiązania. 
Zapytał dlaczego wówczas nie powiedział, że nie chce, abyśmy zaciągali kredyt?  
 

Ad. 8 
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady 
przedstawiła Agata Rekść.  
 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada Uchwałę  
Nr LXXV/596/23 podjęła. 
Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3,  
 

Ad. 9 
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy Sobótka wraz z 
uzasadnieniem do uchwały przedstawiła Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd poinformowała, że Komisja Budżetowo-
Gospodarcza i Rolnictwa oraz Komisja Spraw Obywatelskich pozytywnie 
zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
Radna Irena Gajewska poinformowała, że Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury  
i Sportu pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada Uchwałę  
Nr LXXV/597/23 podjęła. 
Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3, 
 

Ad. 10 
Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych  
z mieszkańcami Gminy Sobótka w sprawie projektu „Programu Ochrony 
Środowiska dla MiG Sobótka na lata 2024-2027 z perspektywą do 2030 roku” 
wraz z uzasadnieniem do uchwały przedstawiła Pani Bożena Frass.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska poprosiła, aby powiedzieć 
dlaczego tak ważne jest, aby mieszkańcy wypowiedzieli się w tych konsultacjach. 
Pani Bożena Frass powiedziała, że celem Programu ochrony środowiska jest 
dążenie do poprawy aktualnego stanu środowiska na terenie gminy, ograniczenie 
negatywnego wpływu na środowisko oraz racjonalne gospodarowanie jego 
zasobami. Dodała, że program ten jest również niezbędny gdybyśmy się chcieli  
w przyszłości starać o jakieś dofinansowania. 
Radna Danuta Szczęch-Drozd poinformowała, że Komisja Budżetowo-
Gospodarcza i Rolnictwa oraz Komisja Spraw Obywatelskich pozytywnie 
zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada Uchwałę  
Nr LXXV/598/23 podjęła. 
Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 3 
 

Ad. 11 
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Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad wypłaty diet dla przewodniczących 
organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy wraz z uzasadnieniem do 
uchwały przedstawił Pan Jakub Zawada. 
Radna Danuta Szczęch-Drozd poinformowała, że Komisja Budżetowo-
Gospodarcza i Rolnictwa oraz Komisja Spraw Obywatelskich pozytywnie 
zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że w związku z tym, że w radzie jest również 2 
sołtysów postanowili wycofać się z głosowania. 
 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada Uchwałę  
Nr LXXV/599/23 podjęła. 
Głosów „za” 9, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 2, „nieobecnych” 3, „nieoddane” 1 
 

Ad. 12 
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza MiG Sobótka 
przedstawił Pan Marek Juraszek Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji. Poinformował, że na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zaistniała taka 
sytuacja, że przeprowadzone głosowanie doprowadziło do remisu (zdaniem 2 
radnych skarga była bezzasadna, a 2 radnych uznało, że jest zasadna). Powiedział, 
że jego zdaniem to, że pismo nie zawierało adresu do korespondencji nie 
kwalifikowało go do pozostawienia bez rozpatrzenia, ponieważ można było 
wykonać telefon lub wysłać e-mail do Kancelarii Sejmu z prośbą, aby Poseł się  
z nami skontaktował. Dodał, że teraz nawet Przewodnicząca będzie miała problem 
z dostarczeniem podjętej uchwały, ponieważ złożona skarga również nie zawiera 
tego adresu.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska powiedziała, że tak jak 
wspomniał Przewodniczący komisji w §3 uchwały zostaje zobowiązana do 
powiadomienia skarżącego o sposobie rozpatrzenia złożonej skargi poprzez 
przesłanie odpisu niniejszej uchwały wraz z uzasadnieniem. Poinformowała, że 
jeżeli Rada podejmie uchwałę w takim brzmieniu jak została odczytana to skarga 
będzie bezzasadna, a jeżeli Rada uzna inaczej to zostanie ogłoszona przerwa, aby 
przygotować inną opinię. Dodała, że tak jak powiedziano na komisji, ani Burmistrz, 
ani ona nie mają uprawnień do tego, aby szukać czy badać jaki mógłby być adres 
na który należałoby wysłać odpowiedź. Poinformowała, że nie posiada adresu 
skarżącego, a w związku z tym podjęta uchwała zostanie opublikowana w BIP do 
publicznej wiadomości i jeden egzemplarz gotowy do wysłania zostanie 
zachowany w aktach. Zaznaczyła, że jeżeli tylko skarżący dostarczy swój adres to 
niezwłocznie prześle przygotowaną korespondencję.   
 

Dalszych uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada Uchwałę  
Nr LXXV/600/23 podjęła. 
Głosów „za” 8, „przeciw” 3, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 3 
 

Ad. 13 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska przedstawiła terminy 
najbliższych posiedzeń komisji. Następnie podziękowała wszystkim Radnym za to, 
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że kolejny już raz włączyli się do akcji zrobienia niespodzianki lub niewielkiej 
pomocy dla osób w okresie świąt Bożego Narodzenia. Dodała, że w tym roku 
pomoc trafiła do 2 rodzin z terenu naszej gminy, którym spaliły się domy. 
Radna Lidia Sączawa nawiązując do konsultacji społecznych dotyczących ochrony 
środowiska zwróciła się do osób, które nie znają przeznaczenia rowów 
przydrożnych, aby już więcej nie wrzucały do nich worków ze śmieciami.  
Radna Irena Gajewska złożyła podziękowanie dla wszystkich z którymi 
współpracowali w tym roku życząc wszelkiej pomyślności w Nowym Roku. 
Pan M.D. przekazał mieszkańcom życzenia z Wyspy Króla Jerzego z Polskiej Stacji 
Antarktycznej im. Henryka Arctowskiego. 
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz na zakończenie sesji złożył wszystkim życzenia 
noworoczne. Dodał, że jeżeli chodzi o nasz budżet to przyszły rok jest rokiem 
wyzwań, ponieważ mamy 37-38 mln. zł zaangażowanych w inwestycje (z czego  
21 mln. zł zaangażowanych jest w infrastrukturę drogową). Zaznaczył, że żadna  
z tych inwestycji nie jest zagrożona i jeżeli do którejś będzie brakowało środków 
to muszą się one znaleźć.  
Radny Marek Juraszek odnosząc się do kwestii dróg powiedział, że na ostatniej 
sesji nadzwyczajnej była w sprawie drogi Pani, która wprawdzie nie zabrała głosu, 
ale później dostarczał jej z urzędu list polecony. Powiedział, że problem polega na 
tym, że ktoś wykonał przyłącze, w między czasie spadł śnieg, przyszła odwilż  
i zrobiło się takie błoto, że niewiele brakowało, aby sam tam utknął. Dodał, że po 
2 dniach prawdopodobnie właściciel działki do której robione było przyłącze 
trochę poprawił tę drogę, a później tuż przed świętami prawdopodobnie na 
zlecenie gminy zrobił to jeszcze Hadlux. Powiedział, że miał również drugie 
zdarzenie na ul. Strumykowej w Strzegomianach, gdzie na zlecenie gminy 
pracownicy Hadluxu rozsypali kamień, ale go nie zagęścili. Dodał, że tego kamienia 
było tyle, że utknął samochodem. Powiedział, że gdy zadzwonił do urzędu, to się 
okazało, że urzędnicy wiedzą o tym, że na tej drodze jest takie miejsce. Podkreślił, 
że jako gmina dajemy pozwolenie na zajęcie pasa drogowego w celu wykonania 
pewnych przyłączy, ale jedyną firmą, która ustawia znak informujący, że coś się 
dzieje jest ZGKiM „Ślęża”, a pozostali blokują drogę i nie interesują się innymi. 
Odnosząc się do kwestii odśnieżania powiedział, że śniegu nie mamy aż tak dużo,  
a okazuje się, że jak spadnie to prawie jest to już na granicy paraliżu. Na 
zakończenie złożył wszystkim życzenia szczęśliwego Nowego Roku.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska powiedziała, że jako Radni 
również dołączają się do życzeń Pana Burmistrza, aby Nowy Rok był rokiem 
dobrym, pełnym spokoju, wyrozumiałości i dobrych rozmów.  
 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała za 
uczestnictwo i zamknęła 75. sesję Rady Miejskiej w Sobótce. 
 

Sesja trwała w godz. od 10:00 do 12:30 i odbyła się w Regionalnym Centrum 
Kultury Słowiańskiej, ul. F.Chopina 25, Sobótka. 
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Imienne wykazy głosowań Radnych stanowią załącznik do protokołu. 
 
 
 
 

Protokołowała                                                             Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Agata Rekść                                                                                   w Sobótce 

                                                                                                Hanna Piwowarska 



75. sesja Rady Miejskiej w Sobótce

GŁOSOWANIE

Zatwierdzenie protokołu z sesji w dniu 29 listopada 2023 r.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-12-28 10:10:47

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Grzegorz Chrzan za

2 Iwona Czyż za

3 Irena Gajewska za

4 Edyta Hajdamowicz za

5 Marek Juraszek za

6 Waldemar Karczewski za

7 Andrzej Kociński za

8 Rafał Kotwica nieobecny

9 Paweł Ladra nieobecny

10 Aleksander Łężniak za

11 Hanna Piwowarska za

12 Marzena Podeszwa nieobecny

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Ryszard Saltarski za

14 Lidia Sączawa za

15 Danuta Szczęch - Drozd za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



75. sesja Rady Miejskiej w Sobótce

GŁOSOWANIE

Zatwierdzenie protokołu z sesji w dniu 13 grudnia 2023 r.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-12-28 10:11:41

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Grzegorz Chrzan za

2 Iwona Czyż za

3 Irena Gajewska za

4 Edyta Hajdamowicz za

5 Marek Juraszek za

6 Waldemar Karczewski za

7 Andrzej Kociński za

8 Rafał Kotwica nieobecny

9 Paweł Ladra nieobecny

10 Aleksander Łężniak za

11 Hanna Piwowarska za

12 Marzena Podeszwa nieobecny

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Ryszard Saltarski za

14 Lidia Sączawa za

15 Danuta Szczęch - Drozd za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



75. sesja Rady Miejskiej w Sobótce

GŁOSOWANIE

Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy Sobótka na 2023 r.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-12-28 10:32:07

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 13

LICZBA OBECNYCH 13 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Grzegorz Chrzan za

2 Iwona Czyż za

3 Irena Gajewska za

4 Edyta Hajdamowicz za

5 Marek Juraszek za

6 Waldemar Karczewski za

7 Andrzej Kociński za

8 Rafał Kotwica nieobecny

9 Paweł Ladra nieobecny

10 Aleksander Łężniak za

11 Hanna Piwowarska za

12 Marzena Podeszwa za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Ryszard Saltarski za

14 Lidia Sączawa za

15 Danuta Szczęch - Drozd za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



75. sesja Rady Miejskiej w Sobótce

GŁOSOWANIE

Wprowadzenie zmian zgłoszonych w ramach autopoprawki

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-12-28 11:09:32

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 10

LICZBA OBECNYCH 13 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 3

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Grzegorz Chrzan wstrzymał się

2 Iwona Czyż za

3 Irena Gajewska za

4 Edyta Hajdamowicz za

5 Marek Juraszek wstrzymał się

6 Waldemar Karczewski za

7 Andrzej Kociński za

8 Rafał Kotwica nieobecny

9 Paweł Ladra nieobecny

10 Aleksander Łężniak za

11 Hanna Piwowarska za

12 Marzena Podeszwa za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Ryszard Saltarski wstrzymał się

14 Lidia Sączawa za

15 Danuta Szczęch - Drozd za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



75. sesja Rady Miejskiej w Sobótce

GŁOSOWANIE

Uchwała w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobótka na lata 2024-2036

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-12-28 11:14:14

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 10

LICZBA OBECNYCH 13 GŁOSY PRZECIW 1

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 2

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Grzegorz Chrzan wstrzymał się

2 Iwona Czyż za

3 Irena Gajewska za

4 Edyta Hajdamowicz za

5 Marek Juraszek wstrzymał się

6 Waldemar Karczewski za

7 Andrzej Kociński za

8 Rafał Kotwica nieobecny

9 Paweł Ladra nieobecny

10 Aleksander Łężniak za

11 Hanna Piwowarska za

12 Marzena Podeszwa za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Ryszard Saltarski przeciw

14 Lidia Sączawa za

15 Danuta Szczęch - Drozd za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



75. sesja Rady Miejskiej w Sobótce

GŁOSOWANIE

Uchwała w sprawie budżetu Miasta i Gminy Sobótka na 2024 rok.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-12-28 11:45:57

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 10

LICZBA OBECNYCH 13 GŁOSY PRZECIW 1

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 2

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Grzegorz Chrzan wstrzymał się

2 Iwona Czyż za

3 Irena Gajewska za

4 Edyta Hajdamowicz za

5 Marek Juraszek wstrzymał się

6 Waldemar Karczewski za

7 Andrzej Kociński za

8 Rafał Kotwica nieobecny

9 Paweł Ladra nieobecny

10 Aleksander Łężniak za

11 Hanna Piwowarska za

12 Marzena Podeszwa za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Ryszard Saltarski przeciw

14 Lidia Sączawa za

15 Danuta Szczęch - Drozd za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



75. sesja Rady Miejskiej w Sobótce

GŁOSOWANIE

Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-12-28 11:52:15

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Grzegorz Chrzan za

2 Iwona Czyż za

3 Irena Gajewska za

4 Edyta Hajdamowicz nieobecny

5 Marek Juraszek za

6 Waldemar Karczewski za

7 Andrzej Kociński za

8 Rafał Kotwica nieobecny

9 Paweł Ladra nieobecny

10 Aleksander Łężniak za

11 Hanna Piwowarska za

12 Marzena Podeszwa za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Ryszard Saltarski za

14 Lidia Sączawa za

15 Danuta Szczęch - Drozd za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



75. sesja Rady Miejskiej w Sobótce

GŁOSOWANIE

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Sobótka.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-12-28 11:58:29

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Grzegorz Chrzan za

2 Iwona Czyż za

3 Irena Gajewska za

4 Edyta Hajdamowicz nieobecny

5 Marek Juraszek za

6 Waldemar Karczewski za

7 Andrzej Kociński za

8 Rafał Kotwica nieobecny

9 Paweł Ladra nieobecny

10 Aleksander Łężniak za

11 Hanna Piwowarska za

12 Marzena Podeszwa za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Ryszard Saltarski za

14 Lidia Sączawa za

15 Danuta Szczęch - Drozd za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



75. sesja Rady Miejskiej w Sobótce

GŁOSOWANIE

Uchwała w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Sobótka w sprawie projektu
„Programu Ochrony Środowiska dla MiG Sobótka na lata 2024-2027 z perspektywą do 2030 roku”.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-12-28 12:05:00

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Grzegorz Chrzan za

2 Iwona Czyż za

3 Irena Gajewska za

4 Edyta Hajdamowicz nieobecny

5 Marek Juraszek za

6 Waldemar Karczewski za

7 Andrzej Kociński za

8 Rafał Kotwica nieobecny

9 Paweł Ladra nieobecny

10 Aleksander Łężniak za

11 Hanna Piwowarska za

12 Marzena Podeszwa za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Ryszard Saltarski za

14 Lidia Sączawa za

15 Danuta Szczęch - Drozd za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



75. sesja Rady Miejskiej w Sobótce

GŁOSOWANIE

Uchwała w sprawie ustalenia zasad wypłaty diet dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych
gminy.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-12-28 12:10:31

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 9

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 2

GŁOSY NIEODDANE 1

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Grzegorz Chrzan nieoddany

2 Iwona Czyż wstrzymał się

3 Irena Gajewska za

4 Edyta Hajdamowicz nieobecny

5 Marek Juraszek wstrzymał się

6 Waldemar Karczewski za

7 Andrzej Kociński za

8 Rafał Kotwica nieobecny

9 Paweł Ladra nieobecny

10 Aleksander Łężniak za

11 Hanna Piwowarska za

12 Marzena Podeszwa za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Ryszard Saltarski za

14 Lidia Sączawa za

15 Danuta Szczęch - Drozd za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



75. sesja Rady Miejskiej w Sobótce

GŁOSOWANIE

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza MiG Sobótka.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-12-28 12:17:48

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 8

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 3

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 1

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Grzegorz Chrzan przeciw

2 Iwona Czyż za

3 Irena Gajewska za

4 Edyta Hajdamowicz nieobecny

5 Marek Juraszek przeciw

6 Waldemar Karczewski za

7 Andrzej Kociński wstrzymał się

8 Rafał Kotwica nieobecny

9 Paweł Ladra nieobecny

10 Aleksander Łężniak za

11 Hanna Piwowarska za

12 Marzena Podeszwa za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Ryszard Saltarski przeciw

14 Lidia Sączawa za

15 Danuta Szczęch - Drozd za

16

17

18

19

20

21

22

23

24


